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HOOLEKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL nr 5 

 
 
Vastemõisa  lasteaia puhkeruumis                                                  24.05.2016 

 
 
 
 
Algus kell 17:00 ja lõpp 19:00 

 
 

Juhatas: Joel Purga (hoolekogu esimees) 
Protokollis:  Kaisa Kesanurm (Sinilill, Rukkilill) 
Osa võtsid: lapsevanemad Joel Purga (Sinilill), Silje Murekas (Võilill), Merve  Süvaorg 
(Rukkilill), lasteaia direktor Katrin Ronimois, õpetajate esindaja Jane Ojala,  Suure-Jaani 
valla esindaja Ardo Agasild 
Puudus: Kaili Lindla (Võilill, Sinilill)  
 
Päevakord: 
 

1. 2015/2016 õppeaasta sisehindamise kokkuvõte (K. Ronimois) 
2. Hoolekogu töö kokkuvõte (J. Purga) 

 
 
 1. 2015/2016 õppeaasta sisehindamise kokkuvõte 
 
KUULATI: Lasteaia direktor Katrin Ronimois tegi kokkuvõtte lasteaia 2015/2016 õppeaasta 
sisehindamisest, mis annab ülevaate lasteaia eesmärgi "Õues avastan ja uurin, toas arutlen ja 
hoolin" täitmise tulemuslikkuse kohta. Kuna aruanne oli kõigile hoolekogu liikmetele 
varasemalt tutvumiseks saadetud, siis enim keskenduti parendusvaldkondadele. Õppeaasta 
prioriteediks on väärtuskasvatus, millest lähtuvalt on püstitatud ka eesmärgid:  
 1. Lapsel on võimalus omandada teadmisi ja oskusi läbi õues-ja avastusõppe. 
 2. Tervislikud eluviisid on väärtustatud. 
 3. Lasteaed ja kodu teevad koostööd lapse individuaalseks arendamiseks. 
 4. Koostöö raamatukoguga 
2015/2016 õppeaasta sisehindamise kokkuvõte on lisatud protokollile (LISA 1). 
 
Lasteaia direktori sõnul on õppeaasta eesmärgid täidetud, seda toetasid erinevate 
huvigruppide hea koostöö (perearst, raamatukogu, kohalik tööstus), arvukad väljasõidud kogu 
õppeaasta jooksul, õpetlikud jalutuskäigud lasteaia ümbruses, operatiivtöötajate, nagu 
päästeamet ja politsei, tööga tutvumine ning nende olulisus meie kõigi jaoks, laste seas 
tervisliku toidu propageerimine, sealhulgas ka nende otsene kaasamine toidu valmistamisesse. 
Väga suur tähelepanu oli ka lastevanematega koostöö tõhustamisel lasteaiaga läbi pideva 
infovahetuse, kaks korda aastas toimuvate arenguvestluste ning väljasõitudel/perepäevadel/ 
ühisüritustel osalemise. Väga sujuvalt läks kolmanda rühma avamine, lapsed ja uued töötajad 
kohanesid kiiresti, tehtu ja nähtu põhjal võib uute töötajate valikuga väga rahule jääda, mida 
iseloomustab ka nt asjaolu, et Jane ja/või Margit (väikseimast rühmast) on paaril korral 



nädalas kas õhtuti kauem või hommikuti varem tööl, et lapsevanemad saaks oma laste kohta 
tagasisidet ja väheneks infosulg, mis puudutas eelkõige neid vanemaid, kes tõid lapse enne 
kella 8-t hommikul ja viisid ära pärast 17-t õhtul. Õppeaasta jooksul kinnitati ka uus 
arengukava ning uuendati lasteaia kodukorda. Kohalikus ajalehes oli õppeaasta jooksul 
Vastemõisa lasteaeda päris palju mainitud, mis näitab nii lasteaia olulisust Suure-Jaani vallas 
kui õpetajate head tööd, et lasteaia lapsed ja ka õpetajad ise on oma tegevusega silma 
paistnud. Õppeaasta jooksul on lasteaia tööd käinud kontrollimas nii Terviseamet, Päästeamet 
kui Veterinaar- ja Toiduamet, kaks viimast ühtegi puudust ei leidnud. Terviseamet leidis 
mõned puudused lasteaia õuealal (kiikude turvapiire, vanade lambipostide eemaldamine, 
suure kivi eemaldamine liumäe juurest). Tänaseks on puudused likvideeritud v.a kivi, mis 
saab eemaldatud lähiajal.  
 
Parendusvaldkonnad: 
 
1. Ehkki õpetajad ja abid on lisaks lasteaia tavapärasele rühmatunni läbiviimisele ka 
aktiivsed ürituste korraldajad ning erinevates programmides osalejad (tervisenädal, 
südamenädal, salati võistlus, koolieelikute spordipäev Viljandis jne), puudub lasteaial siiski 
võimalus õppeaasta lõpus finantsvahendite puudumisel neid väärikalt premeerida.  
 
2. Parendust vajava valdkonnana tõi hoolekogu välja ka kodulehe halva 
funktsioneerimise, valla esindaja sõnul on koduleht liiga vana, väheatraktiivne ning info ei 
liigu piisava kiirusega. Temapoolne ettepanek oli luua ühtne koduleht kõikidele Suure-Jaani 
valla lasteaedadele, mis ka hoolekogus positiivse vastukaja sai, ja/või e-kooli laadne süsteem, 
kus kõik info on operatiivselt ka lapsevanemale nähtav nii õppetundide, lapse arengu kui 
muude tegevuste osas. Hetkel on nii "Rukkilille" kui "Võilille" rühmal oma Facebooki 
lehekülg, mis seda funktsiooni täidab.  
 
3. Lasteaia personali arvutikasutamisoskus on pigem halval tasemel, mistõttu oleks vaja 
korraldada neile IT-alane koolitus. Valla esindaja  ettepanekul vajaminevad oskused/ 
programmid kaardistatakse, räägitakse ka teiste lasteaedadega, ning koolitus korraldatakse 
valla IT-spetsialistide poolt ühiselt kõigile, kes tunnevad, et nende arvutialased oskused ei ole 
piisavad. Lisaks peavad uuel õppeaastal õpetajad osalema esmaabi koolitusel ning jätkub ka 
programm "Kiusamisest vabaks", mille koolitus "Sinilille" rühma õpetajatele toimub 2016. a 
sügisel. 2018. a on plaanis ühineda tervist edendavate lasteaedadega.  
 
4. Arenguvestlused on väga oluliseks tagasiside allikaks nii rühmatöötajatele kui 
lapsevanemale. Koosolekult tõstatus küsimus nende dokumentide (vaatlustabelid, 
küsitluslehed) hoiustamise ning säilitamise kohta, kuna tegemist on isikuandmetega. 
Hoiustama peab lukustatud kapis ning konsensuslikult leiti, et kõige parem/ohutum on last 
puudutav materjal anda lapsevanemale kaasa, kui laps lõpetab lasteaia. 
 
5. Lasteaia personali omavahelise koostöö tõhustamine, st julgustada rühma töötajaid 
oma mõtteid/murekohti töökoosolekutel tutvustama/arutama, inimeste kaasamine ka 
dokumendi uuendamise protsessidesse.  
 
Tulevikuplaanid: 
 
1. Lasteaias järjekorras 20 last, järgmisel aastal peaks jääma 2-3 täitmata kohta. 
Hoolekogu arvates võiks paar kohta ollagi nö varukohaks neile, kes õppeaasta keskel 
piirkonda kolivad ning vajavad lapsele kohta lasteaias.  



 
2. Kuuri laiendamine suve jooksul. Ettepanek oli ka natuke varem teada anda, et oleks 
võimalik seda paremini inimeste enda plaanidesse sobitada. Ühtlasi oleks võimalik rohkemate 
inimeste osalemisel üle vaadata ka lasteaia aed ning muud atraktsioonid. Paar koormat liiva 
oleks mänguplatsile samuti juurde vaja.  
 
3. Siseruumide korrastamine, värskema sisekeskkonna loomine (seinte värvimine). 
Hoolekogust tuli ettepane hoida raha kokku ning ka seda teha üheskoos lapsevanematega nö 
talgupäeva korras. 
 
4. Pesumasina väljavahetamine 
 
5. Valla lasteaedade koostöö tõhustamine, käies üksteisel külas või korraldades 
ühisüritusi. Hetkel on plaanid jäänud transpordi puudumise tõttu mõnel juhul teostamata. 
Valla esindaja arvates oleks siin mõttekoht kõigile lasteaia juhtidele, st tuleks istuda kokku, 
mõelda läbi üritused/kohtumised ning panna need ka eelarvesse või teha lisaeelarve, st 
planeerida sündmusi pikemalt ette, et oleks võimalik juba eos nendega arvestada ja leida ka  
vahendid laste transpordiks. 
 
6. Hoolekogu 2015/2016 õppeaasta viimane koosolek augustis 2016 
 
2.  Hoolekogu töö kokkuvõte 
 
KUULATI: Joel Purga hinnangul on hoolekogu koostöö lasteaiaga on olnud väga hea, kokku 
on toimunud 5 kosolekut, viimane koosolek on plaanis augustis 2016 pärast lasteaia naasmist 
suvepuhkuselt. Hoolekogu tutvus ning kiitis heaks järgnevate aastate arengukava, järgmise 
õppeaasta eelarve projekti, I poolaasta õppetöö, osales kolmandat rühma puudutavate 
küsimuste arutelus. Hoolekogu eestvedamisel on lasteaia ruumides nii remondi kui põrandate 
puhastamise/vahatamise käigus toimunud mööbli teisaldamine ja uuesti paika panemine. 
Plaanitakse korraldada talgupäev õuealal, et laiendada kuur ning korrastada ka teisi 
atraktsioone. Ühtlasi on hoolekogu tulevikku arvestades seisukohal, et hoonel tervikuna peaks 
olema kindel haldaja, kes lahendab jooksvaid probleeme, mis segavad asutuste normaalset 
toimimist (nt rikked, avariid, millegi katkiminemine jms), ning, et kool ja lasteaed peaks 
säilima eraldiseisvate asutustena.  


